

The regular meeting for the Council of Five Rivers was held at the Rexton Sports & Recreation Centre.

PRESENT

Mayor		Martina "Tina" Beers
Councillors	At Large	William "Billy" Flanagan
	At Large	Katelyn "Katie" Robertson
	Ward 1	Karen Campbell
	Ward 2	Michael "Mike" Robertson
	Ward 3	Kelly Pidgeon
	Ward 4	Elaine Warren
CAO/Clerk		Ann Evans
Assistant Clerk		Nathalie Elward

CALL TO ORDER

The mayor called the meeting to order at 6:05 p.m.

** The mayor read the procedure for all meetings of Council, as stipulated within by-law no. 23-01.*

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon
That the agenda be approved with noted additions.
MOTION CARRIED.

DISCLOSURES OF CONFLICT OF INTEREST

No conflicts of interests were declared.

PUBLIC PRESENTATIONS

Serge Richard, Auditor: The auditor presented the 2023 Audit;

Moved: Kelly Pidgeon | Seconded: Katelyn Robertson
That the 2023 consolidated financial statement, prepared by the firm Bourque Richard Boutot P.C. Inc., be adopted as presented. MOTION CARRIED.

Moved: Karen Campbell | Seconded: Elaine Warren
That the firm Bourque Richard Boutot P.C. Inc. be appointed as the auditor for Five Rivers for 2024.
MOTION CARRIED.

Denise Melanson: Presented a PowerPoint presentation advocating and encouraging Council and the community to show its support with the proposed Bill 19, an act respecting the Right to a Healthy Environment.

Cont...

La réunion ordinaire du Conseil de Five Rivers a eu lieu au Centre Sportif et Récréatif de Rexton

PRÉSENTS

Maire		Martina «Tina» Beers
Conseiller(ère)s	Général	William «Billy» Flanagan
	Générale	Katelyn «Katie» Robertson
	Quartier 1	Karen Campbell
	Quartier 2	Michael «Mike» Robertson
	Quartier 3	Kelly Pidgeon
	Quartier 4	Elaine Warren
DG/Greffière		Ann Evans
Adjointe Administrative		Nathalie Elward

APPEL À L'ORDRE

La maire a ouvert la séance à 18 h 05.

** La maire a lu la procédure pour toutes les réunions du Conseil, telle que définie dans l'arrêté n° 23-01.*

APPROBATION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Kelly Pidgeon
Que l'ordre du jour soit approuvé avec les ajouts notés. MOTION ADOPTÉE.

DÉCLARATION DE CONFLIT D'INTÉRÊTS

Aucun conflit d'intérêts n'a été déclaré.

EXPOSÉS DU PUBLIC

Serge Richard, le vérificateur des comptes: Le vérificateur a présenté la vérification des comptes 2023.

Proposée : Kelly Pidgeon | Appuyée: Katelyn Robertson
Que l'état financier consolidé de 2023, préparé par le cabinet « Bourque Richard Boutot P.C. Inc. », soit adopté tel que présenté. MOTION ADOPTÉE.

Proposée : Karen Campbell | Appuyée : Elaine Warren
Que le cabinet « Bourque Richard Boutot P.C. Inc. » soit nommé vérificateur des comptes de Five Rivers pour 2024. MOTION ADOPTÉE.

Denise Melanson : A présenté un exposé PowerPoint visant à encourager le Conseil et la communauté à soutenir le projet de loi 19, une Loi sur le droit à un environnement sain.

Suite...

PUBLIC PRESENTATIONS (CONT.)

Bobby LeBlanc, Resident: Discussed the Rexton Fire Department.

Allison Ferguson, Resident: Discussed the Rexton Fire Department.

** Councillor Campbell left the meeting.*

Lindsay Warren, Resident/Firefighter: Discussed Rexton Fire Department, Council, and Public Works

APPROVAL OF THE MINUTES FROM PRIOR MEETINGS

Moved: Katelyn Robertson | Seconded: William Flanagan
That the regular meeting minutes of April 9, 2024, be approved with noted corrections. MOTION CARRIED.

Moved: Katelyn Robertson | Seconded: William Flanagan
That the special meeting minutes of April 17, 2024, be approved with noted corrections. MOTION CARRIED.

Moved: Kelly Pidgeon | Seconded: William Flanagan
That the By-Law & Policy Review Committee minutes of March 18, 2024, and April 8, 22 and 29, 2024, be approved. MOTION CARRIED.

BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES

A. FCM 2024

It was reported that the CAO will be unable to attend the upcoming FCM Conference in June of 2024. Along with the Mayor, it was agreed that Councillor Campbell attend.

B. QuadNB

The organization is seeking Council's support on their request to the province to allow ATV access specific provincial designated highways located within Five Rivers. The mayor read the letter of support dated June 14, 2018, which Council supported the initiative. The suggested roads are sections of route 505, 134 and 116.

Cont...

EXPOSÉS DU PUBLIC (SUITE)

Bobby LeBlanc, résident : Il discuté du service d'incendie de Rexton.

Allison Ferguson, résidente : A discuté du service d'incendie de Rexton.

** La conseillère Campbell a quitté la réunion.*

Lindsay Warren, résidente/pompière : A discuté du service d'incendie de Rexton, du conseil, et des travaux publics.

ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DES RÉUNIONS PRÉCÉDENTES

Proposée : Katelyn Robertson | Appuyée: William Flanagan
Que le procès-verbal de la réunion ordinaire du 9 avril 2024 soit adopté avec les corrections notées. MOTION ADOPTÉE.

Proposée: Katelyn Robertson | Appuyée : William Flanagan
Que le procès-verbal de la réunion extraordinaire du 17 avril 2024 soit adopté avec les corrections notées. MOTION ADOPTÉE.

Proposée : Kelly Pidgeon | Appuyée : William Flanagan
Que les procès-verbaux du Comité d'examen des règlements et des politiques du 18 mars 2024 et des 8, 22 et 29 avril 2024 soient adoptés. LA MOTION EST ADOPTÉE.

AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL

A. FCM 2024

Il a été signalé que le DGA ne pourra pas assister à la prochaine conférence de la FCM, qui aura lieu en juin 2024. Il a été convenu que madame la maire et la conseillère Campbell y assistent.

B. « QuadNB »

L'organisation sollicite que le conseil appuie sa demande à la province d'autoriser l'accès des VTT à certaines routes provinciales situées dans la région de Five Rivers. Madame la maire a lu la lettre d'appui datée du 14 juin 2018, dans laquelle le conseil appuie l'initiative. Les routes suggérées sont des sections des routes 505, 134 et 116.

Suite...

BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES
B. QuadNB (Cont.)

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon
To support the request from QuadNB to have access on streets, roads and on rail bed within the municipality.

* Councillor Warren proposed to reach out to at least two participating municipalities for their experience. It was agreed to contact the municipalities of Bathurst and Sussex for feedback.

MOTION CARRIED.

CORRESPONDENCE

- KRSC – Construction Report: Presented the construction report for March and April 2024.
- KRSC – Solid Waste Report: Presented the solid waste report from January to April 2024.
- Wayne Carpenter, resident: Submitted a letter of concern.
- Kevin Scully, resident: Submitted a letter of concern.
- CBDC Kent: Council were invited to their upcoming AGM scheduled for May 28, 2024.
- Judi Whalen, resident: Submitted emails relaying concerns.

DEPARTMENTAL REPORTS

CAO REPORT

The CAO presented a monthly status report to Council.

MAYOR'S REPORT

The mayor reviewed her report with Council.

AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL
B. QuadNB (Suite)

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Kelly Pidgeon
Appuyer la demande de QuadNB d'avoir accès aux rues, aux routes et à la voie ferrée dans la municipalité.

* La conseillère Warren a proposé de demander l'expérience d'au moins deux municipalités participantes. Il est convenu de solliciter la rétroaction des municipalités de Bathurst et de Sussex.

LA MOTION EST ADOPTÉE.

CORRESPONDANCE

- KRSC - Rapport de construction : Présentation du rapport de construction pour mars et avril 2024.
- KRSC - Rapport sur les déchets solides : Présentation du rapport de janvier à avril 2024 sur les déchets solides.
- Wayne Carpenter, résident : A soumis une lettre exprimant des inquiétudes.
- Kevin Scully, résident : A soumis une lettre exprimant des inquiétudes.
- CBDC Kent : A invité le conseil à assister à la prochaine AGA du CBDC Kent prévue pour le 28 mai 2024.
- Judi Whalen, résidente : A soumis des courriels faisant part des inquiétudes.

RAPPORTS MINISTÉRIELS

RAPPORT DE LA DG

La DG a présenté au Conseil le rapport mensuel d'état d'avancement des projets.

RAPPORT DE LA MAIRE

Madame la maire a présenté son rapport au conseil.

NOTICE OF MOTIONS

These items are proposed motions to be presented at the next meeting of Council;

- a) By-Law No. 24-01: A by-law respecting the proceedings of Council of Five Rivers, amending by-law no. 23-01.
- b) Policy No. 24-01: A policy regarding the municipal asset management, amending the policy no. 18-01.

NEW BUSINESS

a) 2023 Audit

All discussions and approval of the audit were made under public presentations.

b) Public Meeting

It was reported that the Council will be hosting a community dialogue on May 21, 2024 at 6:30 p.m. at the Sports & Recreation Centre. Councillor K. Robertson explained that this public forum will allow residents to voice their concerns/questions. Anyone with questions/concerns may submit them in advance to info@5-rivers.ca.

Moved: Katelyn Robertson | Seconded: Kelly Pidgeon
To retain the services of a facilitator to assist in the community dialogue meeting on May 21, 2024.
MOTION CARRIED.

c) CAO Evaluation

This item will be discussed during the closed meeting.

d) Committee Meetings

Residential inquiries were made regarding hosting evening meeting rather than daytime. The mayor clarified that meeting will be based on the committee's availability, which may consist of days or evening meetings.

AVIS DE MOTIONS

Les points suivants sont des propositions de motions qui seront présentées lors de la prochaine réunion du Conseil ;

- a) Règlement no 24-01 : Règlement concernant les délibérations du conseil de Five Rivers, modifiant le règlement no 23-01.
- b) Politique no 24-01 : Une politique concernant la gestion des actifs municipaux, modifiant la politique no. 18-01.

AFFAIRES NOUVELLES

a) Audit 2023

Toutes les discussions et l'approbation de la vérification des comptes ont été effectuées dans le cadre de présentations publiques.

b) Réunion publique

On a signalé que le conseil organisera un dialogue communautaire le 21 mai 2024 à 18 h 30 au Centre Sportif et Récréatif. La conseillère K. Robertson a expliqué que ce forum public permettra aux résidents d'exprimer leurs préoccupations et leurs questions. Toute personne ayant des questions ou des préoccupations peut les soumettre à l'avance à info@5-rivers.ca.

Proposée : Katelyn Robertson | Appuyée : Kelly Pidgeon
De retenir les services d'un facilitateur pour faciliter le dialogue communautaire du 21 mai 2024. LA MOTION EST ADOPTÉE.

c) Évaluation du DGA

Ce point sera discuté lors de la réunion à huis clos.

d) Réunions des comités

Les résidents ont sollicité des réunions en soirée plutôt que pendant la journée. Madame la maire a précisé que la programmation des réunions dépend de la disponibilité des membres du comité, ce qui peut être pendant la journée ou en soirée.

e) Skaters Warming Hut Repairs

The CAO recently reported a large hole in the floor of the skaters warming hut. It was asked if the municipality (owners) or the Recreation Committee (operator) is responsible of this repair? The question was directed to Councillor Warren, as a member of the Recreation Committee and she said she will look into it.

FINANCIAL REPORT

- YTD Financial Spreadsheet.

Moved: Kelly Pidgeon | Seconded: William Flanagan
To accept the financial review presented.
MOTION CARRIED.

COUNCIL STATEMENTS & INQUIRIES

Open the floor to statements and inquiries.

Councillor Warren: As a FYI, the KRSC is in the initial stages of launching the "Greenway Trails" campaign. The Commission will present to Council in the near future.

The internet services in our area remaining low reception quality, asked to revisit discussions. The CAO will investigate further.

Inquired into when the Rural Plan will be reviewed. It was advised that the KRSC, along with neighbouring municipalities, will be commencing this review soon.

CLOSED MEETING

The members of the public were advised that Council was going into a closed meeting.

This portion of the meeting was moved to the municipal office at 82 Main Street, Rexton, N.B.

Councillor Campbell was at the closed meeting.

Cont...

e) Réparation de la cabane de réchauffement des patineurs

Lae DGA a récemment signalé un grand trou dans le plancher de la cabane de réchauffement des patineurs. Il a été demandé si la municipalité (le propriétaire) ou le comité des loisirs (l'exploitant) est responsable de cette réparation. La question a été adressée à la conseillère Warren, en tant que membre du comité des loisirs, qui a répondu qu'elle se penchera sur la question.

RAPPORT FINANCIER

- Feuille de calcul financière pour l'année en cours.

Proposée : Kelly Pidgeon | Appuyée : William Flanagan
D'accepter le rapport financier présenté.
MOTION ADOPTÉE.

DÉCLARATIONS ET DEMANDES DE RENSEIGNEMENTS DU CONSEIL

On ouvre la séance aux déclarations et aux demandes de renseignements.

La conseillère Warren : A titre informatif, la CSRK en est aux premières étapes du lancement de la campagne "Greenway Trails". La Commission fera une présentation au Conseil dans un avenir proche.

Il a été noté que qualité de réception des services Internet dans la région reste médiocre. On demande de revoir les discussions. Le DGA examinera la question de manière plus approfondie.

Il est question de quand le plan rural sera révisé. Il a été indiqué que l'CSRK, ainsi que les municipalités voisines, entameront bientôt cette révision.

RÉUNION À HUIS CLOS

On a informé les membres du public que le conseil passera à une réunion à huis clos.

Cette partie de la réunion a été déplacée au bureau municipal au 82, rue Main, Rexton, N.-B.

La conseillère Campbell était présente à la réunion à huis clos.

Suite...

FIVE RIVERS
REGULAR COUNCIL MEETING
The minutes of
Tuesday, May 14, 2024

FIVE RIVERS
RÉUNION ORDINAIRE DU CONSEIL
Le procès-verbal du
mardi 14 mai 2024

CLOSED MEETING (CONT.)

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon
To move into a closed meeting to discuss HR matters
at 8:35 p.m. MOTION CARRIED.

No motion of adjournment for the closed meeting
was made.

**The date of the next Regular Council Meeting will be
held on Tuesday, June 11, 2024 at 6:00 p.m. The
meeting will be held at the Bass River Public Hall.**

ADJOURNMENT

No motion of adjournment for the regular portion of
the meeting was made.

RÉUNION À HUIS CLOS (SUITE)

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Kelly Pidgeon
De passer à une réunion à huis clos à 20 h 35 pour
discuter des questions de ressources humaines.

Aucune motion d'ajournement de la réunion à huis
clos n'a été présentée.

**La prochaine réunion ordinaire du conseil
municipal aura lieu le mardi 11 juin 2024 à 18 h.
La réunion se tiendra au centre communautaire de
Bass River.**

AJOURNEMENT

Aucune motion d'ajournement de la réunion
ordinaire n'a été présentée.

Mayor | Tina Beers | Maire

Clerk | Ann Evans | Greffière